
 

Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Raad van Bestuur - 08/06/2021 

Notulen 

(vertaald met de hulp van DeepL. De officiële versie van dit verslag is de Franstalige versie) 

Aanwezig: 

Gisèle Marlière GM 

Pierre Gyselinck PG 

Emilie De Smet EdS 

Peeter Schlembach PSch 

 

Secretariaat : 

Khadija Bensalah KBH 

Olivier Magritte OME 

Marjorie Berlanger MBR 

Véronique Duchenne VDE 

 

Verontschuldigd: 

Thomas Dabeux ThD 

Veerle Van den Eede VvdE 

 

A01. Goedkeuring van het verslag van 11/05/2021  

• De PV wordt goedgekeurd 

A02. BDF - AG 12/03/2021 : Goedkeuring van het 

verslag van de AV van 11/03/2021  

• EdS: geen commentaar 

• PSch was afwezig tijdens de AV 

• De PV wordt goedgekeurd 



A03. BDF - UNCRPD - COSP 14   

a) Voorbereidende nota 

• OME legde uit dat een door het Secretariaat opgestelde en 

door de Raad van Beheer (RvB) gevalideerde nota van 10 

bladzijden tijdig voor de vergadering van Coormulti was 

ingediend. 

b) Raadpleging van het maatschappelijk middenveld - 2021/06/01 - 

Notulen (PG en OME) + AE-verslag 

• OME legde uit dat de Coormulti-vergadering zeer snel verliep. 

Hij vond echt dat het alleen maar "pro forma" was. Hij deed 

zijn best om over de belangrijkste punten te spreken. 

c) Afgevaardigden van de BDF en de NHRPH 

• Emilie De Smet zal de NHRPH-afgevaardigde zijn voor de 

Conferentie van Staten die Partij zijn (COSP) op 16/06.  

• Pierre Gyselinck zal de BDF-afgevaardigde zijn voor de 15-16 

en 17/06. 

• OME deelde mee dat Pirkko Malhamaki voor het EDF het 

woord zal voeren in het panel over de-institutionalisering. 

b) Verklaring 

• EDS vindt de verklaring van België bevredigend 

• Ongeacht de inhoud van de verklaring, vindt GM het signaal 

interessant, wat er tijdens het COSP 2020 is gebeurd, is 

verwerkt. Ze liet een bericht achter bij Joachim Lommelen. Hij 

reageerde door de BDF te bedanken voor haar deelname. Hij 

begreep dat het doel niet confrontatie of negatieve kritiek ten 

koste van alles was. 

• OME verklaarde dat Joachim Lommelen het ontwerp van de 

officiële Belgische verklaring had toegezonden. OME las het 

voor op de vergadering. Hij vroeg om feedback. 

• VDE stelt voor om aan de zin "lacunes" toe te voegen "met 

inbegrip van toegang tot informatie en steun voor gezinnen" 

Ik zou problemen ter ondersteuning van gezinnen willen 

toevoegen: onderwijs, zorg.  

• GM stemde in met de zin, maar stelde voor deze te plaatsen 

onder het aspect "planning". Ze zou ook de kwesties van 

zelfstandig wonen, sociaal-economische gevolgen, 

gezinsondersteuning: onderwijs, zorg... 

• EDS, PSch van mening zijn dat de voorstellen coherent zijn, 

kan het geen kwaad om te vragen 

• VDE: Planning idee is interessant, waarom richten ze zich op 

technische expertise?  



• OME suggereert dat de RW misschien zijn werk met Cawab 

wilde benadrukken 

• GM zei dat ze het zo zagen, het is niet negatief. Ze willen de 

aandacht vestigen op het feit dat de RW snel om Cawab 

vroeg. 

• EDS bevestigt dat zij de positieve dingen die zij hebben 

gedaan, benadrukken. Dat is logisch. 

• GM : Deel drie. Op het niveau van het onderwijs is dit een 

gevoelig onderwerp. De realiteiten in de Gemeenschap zijn 

verschillend en het gevaar bestaat dat men concepten gaat 

gebruiken die tot problemen kunnen leiden. We moeten niet 

naar de ene of de andere regio wijzen. Voorstel: niet "zwaar" 

inzetten... Praat niet direct over inclusief onderwijs, maar 

praat over de problematiek van inclusie. 

• OME wijst erop dat België niet voor elk thema een verklaring 

heeft gegeven, maar veeleer een algemene verklaring. 

• GM stelde voor om in de begeleidende e-mail aan te geven 

dat onderwijs een van de subthema's is. 

• GM vraagt of het niet opnemen van onze voorstellen een 

terugtrekking van de BDF-delegatie zou rechtvaardigen 

• EDS is van mening dat nee: zonder toevoeging kan de BDF 

toetreden, maar meer zou beter zijn 

• PSch is het er ook mee eens 

A04. EDF - AGA 2021 - online  

a) Voorbereiding 

• OME herinnerde de vergadering eraan dat de analyse-

elementen aan de Raad waren toegezonden. Het secretariaat 

had geen aanvullende opmerkingen ontvangen en derhalve 

kon de BDF op de Annual General Assembly (AGA) positief 

stemmen). 

b) Stemming (31/05-14/06/2021): GM + Thd + VvdE 

• OME vroeg of de afgevaardigden de stembiljetten hadden 

ontvangen.  

• GM zegt dat ze de hare heeft ontvangen. 

• OME zal het controleren met ThD en VvdE 

• GM wees erop dat het interessant zou zijn een analyse van 

het EDF te krijgen over het effect van virtuele vergaderingen 

onder collega's uit andere landen (indien zij in staat waren te 

blijven deelnemen tijdens de covid pandemie). Moet het 

gebruik van videoconferenties niet worden gehandhaafd voor 

bepaalde deelnemingen? 

• De OME zal hierover een vraag stellen aan het EDF 



A05. BDF - Ontmoeting met de minister bevoegd voor 

het beleid van personen met een handicap: debriefing en 

follow-up  

• OME legde uit dat het secretariaat na de vergadering de 

volledige voorbereidende nota's van FR/NL had toegezonden. 

• GM had de indruk dat zij zich terdege bewust waren van de 

punten die aan de orde werden gesteld. Wat het "Coormulti"-

punt betreft, gaf de minister de indruk dat zij met de hele 

kwestie bekend was.  

• GM legde uit dat de collega van Grip de dag ervoor in de 

begeleidingscommissie had gevraagd om een Nederlandse 

vertaling van de Algemene opmerkingen van het Comité voor 

de rechten van personen met een handicap. Ze was vergeten 

dit te zeggen tijdens de ontmoeting met de minister. Dit moet 

op de agenda van de volgende BDF-UNIA-vergadering worden 

geplaatst. 

• De OME verduidelijkte dat in de voorbereidende nota het 

verzoek om vertaling wordt vermeld. Dit zal worden 

besproken met Unia (bijeenkomst op 16 juni). Hij herinnerde 

de vergadering eraan dat het BDF om de vertaling van de 

tekst van de overeenkomst had verzocht. 

• GM is van mening dat minister Lalieux het punt "vertaling" in 

haar invaliditeitsplan zou kunnen integreren 

• De EDS stelde voor dat het begeleidend comité de UNIA zou 

vragen voor vertaling te zorgen in het kader van zijn 

bewustmakingswerkzaamheden met betrekking tot het 

UNCRPD. Tot nu toe is er heel weinig gedaan voor het "grote 

publiek". 

• VDE wijst erop dat dit ook een taak kan zijn voor het 

coördinatiemechanisme 

• OME verduidelijkt dat voor het BDF het resultaat telt: het is 

aan de politicus om hetzij het coördinatiemechanisme, hetzij 

het controlemechanisme aan te spreken om het te belasten 

met de vertaling 

• GM vat samen: UNIA wordt gevraagd, dan is het aan hen om 

met de politici te bekijken hoe dit wordt gefinancierd. Dit zou 

een punt kunnen zijn in het federale invaliditeitsplan van de 

minister 

• De Raad verzocht het secretariaat de minister aan te 

schrijven om dit op te nemen in het federale plan voor 

personen met een handicap.  

• VDE vraagt wat de "invaliditeitstest" van Aviq inhoudt?  



• GM legde uit dat de heer Van Weynendaele, geïnspireerd door 

een Canadees project, hun om advies vroeg in het kader van 

nieuwe juridische regelingen. 

• EDS preciseert dat het de bedoeling was dit ook te doen voor 

alle herstelplannen in Wallonië; zij willen dat het project wordt 

doorgelicht op de gevolgen voor de PMH, een beetje zoals de 

"Kafka-test"... 

• VDE herinnert ons eraan dat Kafka-tests helaas altijd te laat 

komen in het proces, wanneer het te laat is om de situatie te 

corrigeren... 

• EDS antwoordt dat nog moet worden afgewacht hoe dit zal 

uitpakken nadat de Waalse regering het beleid heeft 

goedgekeurd. In Brussel is er al een handjeklapbeleid. Dit zal 

zijn tegenhanger zijn. 

• GM is van mening dat dit, over het geheel genomen, niet 

slecht is. Het is een eerste stap. Als het niet goed werkt, 

kunnen we het aan de kaak stellen. 

• VDE heeft erop gewezen dat voor de follow-up van de LR niet 

meer op de steun van mevrouw Lalieux hoeft te worden 

gerekend: zij was op dit punt zeer ontwijkend. Wij hebben 

een reeks brieven gestuurd, maar de administratie blijft bij 

haar standpunt en zegt dat het te technisch is en dat er geen 

plaats is voor de BDF. 

• OME voegde hieraan toe dat het secretariaat geen feedback 

had ontvangen, en dat Benjamin ook contact met hen had 

opgenomen. Hij zal contact opnemen met de heer Godard bij 

de Europese Commissie om hem op de hoogte te brengen van 

de vele stappen die de BDF heeft ondernomen. 

• GM stelde voor hem te vragen of hij een bepaalde collega 

heeft die zich met deze kwestie bezighoudt.  

• VDE herinnert ons aan de automatische machines van de 

NMBS: zij staan voor een dilemma... Ofwel kopen zij ze nu, 

vóór de datum van invoering van het EAA, maar dan zullen zij 

jarenlang met ontoegankelijke machines zitten, ofwel kopen 

zij machines die aan het EAA voldoen... Hetzelfde geldt voor 

bankterminals 

• Ook GM Dutordoir en Gilkinet kunnen over deze kwesties 

worden ondervraagd. 

A06. SDG's - Video's  

voor informatie en discussie 

a) Contacten RTBF & VRT: verslag 



• OME legde uit dat in de contacten met de RTBF en de VRT het 

commerciële aspect naar voren was gekomen. De voorstellen 

"van algemeen belang" kwamen neer op verlagingen met 

ongeveer tien procent. Het budget per omroeporganisatie zou 

15-20.000 euro bedragen voor een campagne om de spots uit 

te zenden. Hij nam contact op met de heer Toker (Cap 48). 

Deze vroeg of het EDF de video's al in het Engels had 

uitgezonden, bijvoorbeeld op de BBC. Het antwoord van het 

EDF was negatief. Hij nam contact op met een vriend, een 

producer bij de RTBF. Technisch is de kwaliteit goed, maar hij 

begrijpt de inleiding in "audiodescription" niet... 

b) Communautaire mediacontacten: Verslag 

• OME legt uit dat er contacten zijn gelegd met regionale en 

communautaire televisiestations. De kosten van de 

uitzendingen zouden, met een "humanitaire" vermindering, 

gelijk zijn aan of zelfs hoger dan die van de nationale 

zenders!  

Hij zal op 20/21 juni  

een onderhoud hebben met de persoon die de programmering 

van alle Franstalige gemeenschapszenders coördineert: 

mogelijkheid van vrije uitzendingen tussen bepaalde 

programma's...  

Begin juli zal ook aan Nederlandstalige zijde een vergadering 

worden gehouden. 

• GM is van mening dat er geen sprake is van urgentie. Als het 

nog mogelijk is voor de tweede helft van het jaar, zoveel te 

beter. Maar uitstel van de uitzending tot 2022 zou geen groot 

probleem zijn. 

• OME hoopt in oktober-november een akkoord te krijgen voor 

de uitzending, zodat deze onder de leden kan worden 

verspreid 

• EDS legt uit dat zij begin juli een artikel moet schrijven voor 

de krant Altéo. Ze is van plan om over de SDG's te schrijven. 

• OME vraagt hem naar het publicatie schema 

• EDS: opstelling begin juli, publicatie begin september. 

Volgende uitgave aan het eind van het jaar. 

• GM legde uit dat een Asph-medewerker vorig jaar een studie 

over dit onderwerp had verricht. Ze zal er met Ouiam over 

praten. 

• GM legde uit dat zij zojuist het hoofdartikel over SDG voor het 

ASPH-magazine had geschreven. Publicatie is in september. 



A07. Plastic rietjes: stand van zaken  

a) CFDD-bericht 

• OME legde uit dat hij de BDF had vertegenwoordigd op de 

vergadering van de FRDO-CFDD-werkgroep (WG) die belast was 

met de opstelling van een advies over de wet "plastic rietjes". 

Zijn verslag stond in de documenten. De FRDO-CFDD zal 

rekening houden met de problematiek van mensen met een 

handicap. Het verkreeg de toevoeging van de woorden "of zelfs 

van vitaal belang". De voorzitter van de werkgroep stelde voor 

de term "mensen met een handicap" te gebruiken. Hij legde uit 

dat de BDF de voorkeur geeft aan "mensen met een handicap", 

aangezien het de omgeving is die de handicap creëert. De 

werkgroep heeft besloten "PMH" te gebruiken. 

• Over het definitieve besluit zal de daaropvolgende week 

elektronisch worden gestemd. Het BDF heeft geen stemrecht 

(waarnemer), maar heeft wel actief kunnen deelnemen aan het 

redactieproces, hetgeen van essentieel belang is. 

b) NHRPH advies 

• VDE legt uit dat het initiatiefadvies van de NHRPH op de agenda 

van de plenaire vergadering van juni staat 

c) Informatie aan het EDF 

• OME verklaart dat zij beide kennisgevingen aan het EDF zal sturen  

A08. CFDD: BDF waarnemer  

a) AGM : notulen PG 

• OME legde uit dat PG zijn notulen had toegezonden. Het is nuttig 

om aanwezig te zijn, zelfs als weinig kwesties direct verband 

houden met handicaps: het is soms nuttig om het standpunt van 

personen met een handicap toe te voegen. 

 
b) Werkgroepen: verslag Mélanie De Schepper 

• OME legt uit dat Melanie (MDS) het werk volgt en zeer gemotiveerd 

is om naar zoveel mogelijk bijeenkomsten te gaan 

• GM was van mening dat zijn deelname zou worden geëvalueerd en 

of het al dan niet interessant was om elke WG voor de BDF te 

volgen. Hij zou kunnen worden uitgenodigd om dit punt in de 

Raadszitting te bespreken. Aandachtspunt: Lalieux heeft minister 

Khattabi gevraagd de BDF in de CFDD op te nemen 

• OME is van plan hem uit te nodigen voor de volgende 

bestuursvergadering 



A09. SDG - FRDO: Federaal plan voor duurzame 

ontwikkeling - Opstellen van BDF-advies op basis van 

NHRPH-advies  

• OME legde uit dat hij een advies van de BDF had gestuurd, dat 

gebaseerd was op het door de NHRPH opgestelde advies. Het was 

voorgelegd aan de Raad voordat het werd verzonden. 

B. Informatiepunten  

B01. EDF - Gevolgen van het gebruik van 

videoconferenties voor de werking van de organen  

Voor informatie 

B02. EDF - Online-evenementen in juni 2021  

Voor informatie 

Varia :  


